
 

Αθήνα, 2 Μαΐου 2025 

Ερώτηση 

 

Προς: Τον Υπουργό Εσωτερικών 

Θέμα: «Αναγκαίος ο ανασχεδιασμός του προγράμματος "Μαριέττα Γιαννάκου" – 

παράκαμψη της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, προχειρότητα και κίνδυνος 

κατασπατάλησης πόρων» 

 

Αξιότιμε κ. Υπουργέ 

Μεγάλη ανησυχία και δικαιολογημένη αγανάκτηση έχει προκαλέσει στην Τοπική 

Αυτοδιοίκηση ο τρόπος με τον οποίο επιχειρείται να υλοποιηθεί το πρόγραμμα 

«Μαριέττα Γιαννάκου», που αφορά την ανακαίνιση 645 σχολικών μονάδων σε όλη τη 

χώρα. Ενδεικτική της κατάστασης είναι η πρόσφατη επιστολή του Δημάρχου 

Νεάπολης-Συκεών, κ. Σίμου Δανιηλίδη, ο οποίος κρούει τον κώδωνα του κινδύνου για 

τον πλήρη αποκλεισμό των ΟΤΑ από τον σχεδιασμό και την εκτέλεση του 

προγράμματος. 

Εντελώς ξαφνικά και χωρίς προηγούμενη διαβούλευση, οι δήμοι –όπως και ο Δήμος 

Νεάπολης-Συκεών– πληροφορήθηκαν μέσω email ότι ορισμένες σχολικές μονάδες 

έχουν ήδη «προεπιλεγεί» για ένταξη στο πρόγραμμα. Συγκεκριμένα στον Δήμο 

Νεάπολης- Συκεών έχουν επιλεχθεί 4 σχολικές μονάδες. Μάλιστα, τους ζητήθηκε, 

εντός ασφυκτικών και αποκλειστικών προθεσμιών, να αποστείλουν τεχνικά και νομικά 

έγγραφα , προς την ΚΤΥΠ ΑΕ (ΚΤΙΡΙΑΚΕΣ ΥΠΟΔΟΜΕΣ Α.Ε), χωρίς καμία 

προηγούμενη συνεννόηση και χωρίς επαρκή προετοιμασία. 

Επιπλέον, παρακάμπτεται εντελώς το άρθρο 102 του Συντάγματος, που κατοχυρώνει 

το τεκμήριο αρμοδιότητας και την αυτοτέλεια των ΟΤΑ, αλλά και οι θεμελιώδεις αρχές 

της Ευρωπαϊκής Χάρτας Τοπικής Αυτονομίας. Αντί για μια αποκεντρωμένη 

προσέγγιση, εφαρμόζεται ένα συγκεντρωτικό μοντέλο σχεδιασμού με αυθαίρετες 

αποφάσεις, αδιαφανή κριτήρια και κίνδυνο σπατάλης δημόσιων πόρων. 

Η ίδια η εταιρεία ΚΤΥΠ Α.Ε., στην οποία ανατίθεται η μελέτη, δημοπράτηση και 

επίβλεψη των έργων, αδυνατεί ήδη να ανταποκριθεί στις υπάρχουσες υποχρεώσεις της. 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

5051

Ημερομ. Κατάθεσης:

2/5/2025



Πώς θα εξασφαλιστεί η ποιότητα και η αποτελεσματικότητα στην υλοποίηση ενός τόσο 

εκτεταμένου έργου πανελλαδικά; 

Κατόπιν αυτών, ερωτώνται οι αρμόδιοι Υπουργοί: 

1. Με ποια κριτήρια και από ποιους φορείς επιλέχθηκαν οι σχολικές μονάδες που 

εντάχθηκαν στο πρόγραμμα «Μαριέττα Γιαννάκου»; 

2. Γιατί δεν προηγήθηκε διαβούλευση με τους ΟΤΑ, οι οποίοι είναι αρμόδιοι για 

τη συντήρηση των σχολικών υποδομών και γνωρίζουν άμεσα τις ανάγκες των 

σχολικών τους μονάδων; 

3. Ποια είναι τα μέτρα που θα ληφθούν για να αποφευχθεί η προχειρότητα στην 

υλοποίηση, η κατασπατάληση πόρων και ο αποκλεισμός των δήμων από την 

υλοποίηση του έργου; 

4. Προτίθεστε να αποσύρετε και να επανασχεδιάσετε το πρόγραμμα σε 

συνεργασία με την Τοπική Αυτοδιοίκηση, με μεταφορά των απαιτούμενων 

πόρων και αρμοδιοτήτων στους δήμους; 

 

Ο ερωτώντες βουλευτές 

 

Παππάς Πέτρος 

Δουδωνής Παναγιώτης 

 

 

 

 

 




